
 

 

Σε ευχαριστώ Charles. 

Καλωσορίζω επίσης τον νέο Πρόεδρο της Κυπριακής Δημοκρατίας, Νίκο Χριστοδουλίδη, που 

συμμετέχει σήμερα στη συνεδρίασή μας για πρώτη φορά. Η δέσμευσή μας για την επανένωση 

της χώρας σας υπό την αιγίδα του σχεδίου των Ηνωμένων Εθνών είναι δεδομένη. Μπορείτε 

να βασίζεστε στην Ευρωπαϊκή Ένωση και στην αλληλεγγύη μας. 

Η αλληλεγγύη προς την Ουκρανία είναι αυτό που επίσης πρέπει να συνεχίσουμε να προωθούμε 

— από πολιτική, οικονομική, ανθρωπιστική και στρατιωτική άποψη. Και αυτό θα καταστεί 

ακόμη πιο δύσκολο. Βλέπουμε τον αντίκτυπο που έχει η πολεμική κόπωση σε συνδυασμό με 

τη ρωσική προπαγάνδα. Θα είναι όλο και πιο δύσκολο να εξηγηθεί γιατί είναι ζωτικής 

σημασίας η υποστήριξη της Ευρώπης προς την Ουκρανία. Γιατί το τίμημα της ελευθερίας δεν 

είναι υπερβολικά υψηλό. Ωστόσο πρέπει να ανταποκριθούμε και είμαι ευγνώμων για την 

ενότητα που εκδηλώνεται γύρω από αυτό το τραπέζι. 

Πρέπει να εξακολουθήσουμε να σκεφτόμαστε τα επόμενα βήματα. Η ειρήνη πρέπει να 

παραμείνει ο απώτερος στόχος και η ΕΕ βρίσκεται σε ιδανική θέση για να συμβάλει σε αυτό, 

ωστόσο για να επικρατήσει ειρήνη πρέπει να υπάρχει μια Ουκρανία. Και αυτό δεν θα συμβεί 

χωρίς την υποστήριξή μας. 

Η συμφωνία για την αποστολή και κοινή προμήθεια πυρομαχικών αποτελεί ορόσημο, καρπό 

αποφασιστικότητας και ανθεκτικότητας. Για την Ουκρανία αυτό είναι ζωτικής σημασίας. Το 

ίδιο και για την Ευρώπη. Πρόκειται τόσο για η διατήρηση της Ουκρανίας όσο και τη διατήρηση 

της Ευρώπης. 

Η πρόοδος όσον αφορά τις κοινές προμήθειες μας φέρνει ένα βήμα παραπέρα προς μια πιο 

εστιασμένη ευρωπαϊκή πολιτική άμυνας και ασφάλειας. Και πάλι αυτό που χρειαζόμαστε είναι 

«περισσότερη Ευρώπη». 

Οι δέκα δέσμες κυρώσεων που επιβάλαμε στη Ρωσία την έχουν πλήξει σοβαρά. Ωστόσο, 

πρέπει να καλύψουμε τυχόν εναπομείναντα κενά του συστήματός μας που εξακολουθούν να 

επιτρέπουν στους συμμάχους του Πούτιν να επωφελούνται από την πρόσβαση στην ΕΕ. Οι 

κυρώσεις λειτουργούν, είναι αναγκαίες και αναλογικές, πρέπει όμως να εφαρμόζονται σωστά 

και εμείς οφείλουμε να συνεχίσουμε τις επαφές μας με τρίτες χώρες για να εξασφαλίσουμε τη 

συνεργασία τους. 

Πρέπει επίσης να εντείνουμε τις προσπάθειές μας για να αποτρέψουμε την περαιτέρω 

επιδείνωση της ανθρωπιστικής κατάστασης στην Ουκρανία, ιδίως όσον αφορά τα παιδιά. 

Υπάρχουν παιδιά που πέφτουν θύματα παράνομης εκτόπισης και μεταφοράς από κατεχόμενες 

περιοχές της Ουκρανίας στη Ρωσία. Θύματα είναι 16,000 περίπου παιδιά. 

Ο Πούτιν και οι συνεργοί του σε όλα τα επίπεδα πρέπει να τιμωρηθούν και να λογοδοτήσουν. 

Αυτός είναι ο λόγος για τον οποίο χαιρετίζουμε τα εντάλματα σύλληψης που εξέδωσε το 

Διεθνές Ποινικό Δικαστήριο. Σε αυτή τη δυναμική πρέπει να βασιστούμε και να 

συνεργαστούμε σε συνδυασμό με την ανάγκη σύστασης ειδικού διεθνούς δικαστηρίου για το 

έγκλημα της επίθεσης κατά της Ουκρανίας. 

Ως Ευρωπαϊκή Ένωση, είμαστε ισχυρότεροι όταν αναλαμβάνουμε κοινή ευθύνη και 

ενεργούμε από κοινού, όπως το πράττουμε σήμερα. 



 

 

Θέλω επίσης να τονίσω την κατάσταση που επικρατεί στη Μολδαβία. Η Maia Sandu ενεργεί 

αξιοθαύμαστα για να προστατέψει τους πυλώνες της δημοκρατίας. Αντιστέκεται σθεναρά στις 

ρωσικές απόπειρες υπονόμευσής τους. Απευθύνω έκκληση να συνεχίσουμε να προσφέρουμε 

στη Μολδαβία πρακτική, οικονομική και πολιτική στήριξη, όπως στο παρελθόν.  

Την ίδια στήριξη πρέπει να παρέχουμε προς τις δημοκρατικές δυνάμεις στη Γεωργία και τη 

Λευκορωσία. Και οφείλουμε να εκπέμψουμε ένα ξεκάθαρο μήνυμα προς όσους αγωνίζονται 

για τα δικαιώματα των γυναικών, τη ζωή και την ελευθερία στο Ιράν. 

Η στρατηγική της Ρωσίας είναι σαφής. Επιστροφή στην απατηλή άνεση ενός κόσμου 

διασπασμένου σε αλληλοσυγκρουόμενες ομάδες. Πρέπει να αντιταχθούμε σε αυτό. 

Η ευημερία της Ευρώπης και η βελτίωση της ζωής των Ευρωπαίων πολιτών αποτελούν τον 

ακρογωνιαίο λίθο του οικοδομήματος της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Δεν επιτρέπεται να 

παρεκκλίνουμε από αυτό. Ιστορικά, η Ευρώπη κατόρθωνε να εξέρχεται πιο ισχυρή κάθε φορά 

που αντιμετώπιζε αντιξοότητες. 

  

Η ενιαία αγορά μας αποτελεί εφαλτήριο για την είσοδο των ευρωπαϊκών επιχειρήσεων στις 

παγκόσμιες αγορές. Οι οικονομίες των χωρών της ΕΕ είναι ανταγωνιστικές. Και πρέπει να 

παραμείνουν ανταγωνιστικές. Αποτελούμε μια αγορά 450 εκατομμυρίων ανθρώπων και 

ενωμένοι είμαστε πιο ισχυροί. 

Η διττή μετάβαση της Ευρωπαϊκής Ένωσης μπορεί να πραγματοποιηθεί με τη δέσμευση των 

πολιτών μας μόνο όμως εάν δημιουργήσουμε ευνοϊκές συνθήκες για την εν λόγω μετάβαση. 

Πρέπει να εξηγήσουμε ότι η πράσινη μετάβαση θα αποβεί επωφελής για τους πολίτες, τις 

επιχειρήσεις και τις οικογένειές τους. 

Η πράσινη μετάβαση δεν μπορεί να επιφυλάσσεται μόνο σε όσους μπορούν να πληρώσουν 

ακριβά οικολογικά αυτοκίνητα και δαπανηρά συστήματα μόνωσης χάριν της ενεργειακής 

απόδοσης. Δεν επιτρέπεται να δημιουργήσουμε κοινωνικό χάσμα μεταξύ εκείνων που 

μπορούν και εκείνων που δεν μπορούν να ανταποκριθούν στις οικολογικές απαιτήσεις, επειδή 

η κάλυψη των συλλογικών αναγκών έχει καταστεί πιο επείγουσα. Δεν πρέπει να αφήσουμε 

κανέναν στο περιθώριο. 

Χωρίς λαϊκή στήριξη δεν θα υπάρξει πράσινη μετάβαση. 

Προς τούτο χρειαζόμαστε στοχευμένες επενδύσεις, με σαφείς στόχους και δείκτες επιδόσεων. 

Οι επιχειρήσεις θα επενδύσουν στην πράσινη μετάβαση μόνο αν υπάρξουν βάσιμα 

επιχειρηματικά επιχειρήματα και σαφή κίνητρα. Έχοντας σαφείς στόχους, μπορούμε να 

κατευθύνουμε τη διαδικασία και να διατηρήσουμε το ανταγωνιστικό μας πλεονέκτημα. 

Η επένδυση στην ηγετική θέση της Ευρώπης, οι επενδύσεις σε στρατηγικές τεχνολογίες, όπως 

η ηλιακή και η αιολική ενέργεια, οι αντλίες θερμότητας και οι συσσωρευτές, θα ωφελήσουν 

την κοινωνία στο σύνολό της. Πρέπει να επιτύχουμε καλύτερα αποτελέσματα με ευκολότερη 

πρόσβαση στα υφιστάμενα χρηματοδοτικά μέσα και με μείωση της γραφειοκρατίας. Και όπως 

ανέφερα προηγουμένως, χρειαζόμαστε ίσους όρους ανταγωνισμού, αλλά ας αποφύγουμε έναν 

υπερθεματισμό σε μέτρα προστατευτισμού. 

Χρειαζόμαστε επίσης ιδιωτικές επενδύσεις, ώστε οι ΜΜΕ και οι νεοφυείς επιχειρήσεις μας να 

παραμείνουν στην Ευρώπη. Είναι ζωτικής σημασίας να ολοκληρωθεί η Ένωση 

Κεφαλαιαγορών, η οποία εξακολουθεί να είναι υπερβολικά κατακερματισμένη. 



 

 

Το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο δεσμεύεται να εκπονήσει αποτελεσματικές προτάσεις για την 

αγορά ηλεκτρικής ενέργειας, το βιομηχανικό σχέδιο της πράσινης συμφωνίας, την πράξη για 

μια βιομηχανία με μηδενικές καθαρές εκπομπές και την πράξη για τις κρίσιμες πρώτες ύλες. 

Αυτό που έχει σημασία για όλους μας είναι η νομοθετική προβλεψιμότητα. Εάν υπάρχουν 

επιφυλάξεις σχετικά με τις νομοθετικές προτάσεις, πρέπει να τις συζητήσουμε μεταξύ μας σε 

εύθετο χρόνο, ώστε να εξευρεθούν ρεαλιστικές λύσεις.  

Ο αντίκτυπος από τη χρεωκοπία της Silicon Valley Bank και της Credit Suisse έχει αποτελέσει 

πρωτοσέλιδο σε πολλές εφημερίδες. Ο τραπεζικός τομέας της ζώνης του ευρώ είναι 

ανθεκτικός. Από κοινού έχουμε θεσπίσει ισχυρές δικλίδες ασφαλείας για την προστασία του 

τραπεζικού τομέα της ΕΕ. Η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα είναι έτοιμη να παρέμβει εάν 

χρειαστεί, ενώ μέχρι στιγμής ο αντίκτυπος στην ΕΕ φαίνεται να είναι περιορισμένος. 

Ωστόσο, η ολοκλήρωση της Τραπεζικής Ένωσης εξακολουθεί να αποτελεί προτεραιότητα 

προκειμένου να διασφαλιστεί μεγαλύτερη χρηματοπιστωτική σταθερότητα, πριν από την 

επόμενη αναταραχή. 

Όσον αφορά τη μετανάστευση, το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο θα διαδραματίσει τον ρόλο του. 

Είμαστε έτοιμοι να ψηφίσουμε την επόμενη εβδομάδα, αλλά σας ζητούμε να ολοκληρώσετε 

τους εκκρεμείς φακέλους σε θέματα αλληλεγγύης. Πρόκειται για τον κανονισμό σχετικά με τη 

διαχείριση του ασύλου και της μετανάστευσης και τον κανονισμό για την αντιμετώπιση 

κρίσεων και περιστατικών ανωτέρας βίας. 

Αυτός είναι ο τρόπος με τον οποίο θα επιτύχουμε την κρίσιμη ισορροπία που χρειαζόμαστε 

στα θέματα αυτά, η οποία θα μας επιτρέψει: να προστατεύσουμε τα σύνορα, να προσφέρουμε 

προστασία και αξιοπρέπεια σε όσους την χρειάζονται, να μεριμνήσουμε για την επιστροφή 

όσων δεν πληρούν τα απαιτούμενα κριτήρια και να καταστρέψουμε το επιχειρηματικό μοντέλο 

των διακινητών ανθρώπων που εκμεταλλεύονται τους πλέον ευάλωτους.  

Πρέπει να συνεχίσουμε να ενεργούμε ενωμένοι και να παράγουμε αποτελέσματα για 

περισσότερη Ευρώπη όπου αυτό απαιτείται. 

Περισσότερη Ευρώπη δεν σημαίνει ομοιομορφία. Είμαστε διαφορετικοί και υπερήφανοι γι 

αυτό. Το αφήγημα για μια Ευρώπη που προσπαθεί να κάνει όλους το ίδιο είναι πολύ απλά 

εσφαλμένο. Εκτιμούμε την ενότητα μας στην πολυμορφία. Αντιλαμβανόμαστε ότι πρέπει να 

επιδεικνύουμε δυναμισμό στα μείζονος σημασίας και διακριτικότητα στα ήσσονος σημασίας 

ζητήματα, και είναι ακριβώς τα μεγάλα προβλήματα της εποχής μας αυτά που καλούμαστε να 

αντιμετωπίσουμε σήμερα. 

Σας ευχαριστώ. 

 


